
                                                         PROTOKÓŁ  Nr X/11

z przebiegu X sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 26 sierpnia 2011 r.

od godziny 1300 do 1420 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Zastępca Burmistrza,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

• Jan Marek Pikulik – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Kazimierz Wasiak – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Stanisław Jendrzejewski – Radny Rady Powiatu w Pile.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Sławomir Mikołajczak – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku,

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy,

•Adam Smełsz – informatyk,

•Zdzisław Bernacki – inspektor ds. rolnictwa.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku

•Inni gości  :

• Krzysztof Banach– Z-ca Dyrektor DPS w Falmierowie,

•Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Rafał Głyżewski – redaktor naczelny  portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl,

• Mariusz Gratkowski - przedstawiciel prasy Powiat Nakielski.

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

•Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 

3

http://www.naszwyrzysk.pl/


Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r.,

2) powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników,

3) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  na  okres  3  lat  z  dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości,

4) udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 

w prawo własności nieruchomości,

5) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku 

za I półrocze 2011 r.,

6) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Spółka 

z o.o., ustalenia jego numeru, granicy oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla 

przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej,

7) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  sołtysów 

i  przewodniczących oragnów wykonawczych jednostek pomocniczych oraz członków 

rad sołeckich i członków organów wykonawczych jednostek pomocniczych w Gminie 

Wyrzysk,

8) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej 

w Wyrzysku,

9) przeprowadzenia  kontroli  w  związku  ze  złożoną  skargą  na  działania  Burmistrza 

Wyrzyska.

10. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2011 r. 

      11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

      oraz odpowiedziach na te interpelacje.

      12.Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.



      13.Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.                                               

      14. Wolne głosy i wnioski.

      15. Zakończenie obrad.

1. Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan 

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj. 

93,3 % ustawowego składu organu. 

3. Wybór sekretarza obrad.    

Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objęła radna, Pani Teresa 

Pinkowska.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby wnieść uwagi bądź 

poprawki do przedłożonego porządku sesji?

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad w 

pkt 9 w ppkt 8) projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla 

radnych Rady Miejskiej w Wyrzysku, oraz w ppkt 9)  projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia 

kontroli w związku ze złożoną skargą na działania Burmistrza Wyrzyska.

Następnie  Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad  wraz  ze  zgłoszonymi 

wyżej zmianami.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie w obecności 14 radnych przyjęła porządek obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  powyższy protokół  był  dostępny do  wglądu  w biurze 

Rady,  a także przed sesją i  była  zatem możliwość zapoznania się  z jego treścią.  W związku z 

powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania,  Rada jednogłośnie,  w obecności  14 radnych przyjęła  protokół  bez jego 



odczytania.

  6.  Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym  z 

wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady zapytał,  czy ktoś  z  radnych  chciałby zadać  pytania  do  przedstawionych 

materiałów?

Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji 

uchwał Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 4

7.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Głos  zabrał  radny,  Pan  Roman  Łuka,  który  przedstawił  w  skrócie  informację  z  okresu 

międzysesyjnego.  W dniu 22 sierpnia  br.  odbyło się posiedzenie komisji,  na którym omawiano 

bardzo  ważne   dwa  merytoryczne  tematy  tematy  z  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych 

i  Bezpieczeństwa.  Chodziło  o  informację  na  temat  sportu  dzieci  i  młodzieży  szkolnej  oraz 

możliwości  dalszego  rozwoju  sportu  w  Gminie  Wyrzysk.  Kolejna  informacja  dotyczyła 

wykorzystania środków przeznaczonych klubom sportowym i stowarzyszeniom. W tym miejscu 

radny  podkreślił,  że  w  naszej  gminie  aktywnie  działa  na  dzień  dzisiejszy  27  organizacji 

pozarządowych i przede wszystkim im należą się serdeczne słowa podziękowania. Dla ścisłości 

radny dodał,  że  gmina  dotuje  te  stowarzyszenia:  Stowarzyszenie  Śpiewu „Halka”  -  20.000  zł, 

Towarzystwo Przyjaciół Dzieci – 11.000 zł, Towarzystwo Przyjaciół Wyrzyska – 10.000 zł, Pilski 

Klub Amazonek Koło Wyrzysk – 3.600 zł, Klub „Łobzonka” Wyrzysk – 67.700 zł, „Orzeł” Osiek 

n.Not. - 53.400 zł, „Sokół” Kościerzyn Wielki – 41.100 zł, Parafialny Klub Sportowy „Tęcza” - 

20.600 zł i Uczniowskie Kluby Sportowe, a jest ich 6. Wszystkie te kluby otrzymały dotację w 

wysokości  7.200  zł.   Stowarzyszenie  „Radość

 z  Glesna  otrzymało  dotację  w wysokości  3.000 zł,  sołtysi  z  gminy Wyrzysk  1.500 zł,  „Mała 

Szkoła” w Rudzie – 2.000 zł,  Sekcja motocyklowa – 2.265 zł,  Orkiestra z OSP Osiek n.Not.  - 

27.400  zł,  Stowarzyszenie  „Nasze  Dzieci”-  30.000  zł.  Oprócz  tego  jednostki  OSP z  Bąkowa, 

Falmierowa, Gromadna, Kościerzyna Wielkiego, Osieka n.Not. i Wyrzyska otrzymały dotację do 

zakupu paliwa. Łącznie dotacje na rok bieżący wyniosły 355.624 zł. Radny dodał, że oprócz tych 

prac, które odbywają się na komisjach i sesjach radny złożył 4 wnioski na posiedzeniu komisji w 

sprawie  zagrożeń  jakie  zdaniem  mieszkańców  i  radnego  występują   na  chodnikach  i  ulicach 

Wyrzyska. Dodał, że dwukrotnie interweniował u radnego Rady Powiatu w Pile, Pana J. Pikulika 



odnośnie usunięcia zachwaszczenia przy chodniku, który biegnie z Wyrzyska do Polanowa oraz 

zgłosił  problem dotyczący umieszczenia  lustra  przy niebezpiecznym zakręcie  drogi  powiatowej 

przy skrzyżowaniu  z  ulicą  Kwiatową.  Oprócz  tego  radny zgłosił  Pani  Burmistrz  5  interpelacji 

międzysesyjnych  w  następujących  sprawach:  przeprowadzenia  bieżącego  przeglądu  ulic  i 

chodników pod kątem stanu ich nawierzchni i naprawy, zwiększenia bezpieczeństwa dzieci i ich 

opiekunów na placu zabaw przy stawie oraz wzmożenia pieszych patroli Straży Miejskiej w tym 

rejonie, naprawy nawierzchni jezdni ulicy Bydgoskiej, gdzie występują uszkodzenia, ale również 

naprawy nawierzchni na Placu Wojska Polskiego, przebudowy i remontu starej sieci kanalizacyjnej 

oraz  naprawy pokrywy  szamba  przy  ul.  Podgórnej  nr  4.  Kolejna  piąta  interpelacja  dotyczyła 

rozważenia wprowadzenia zakazu parkowania i zawracania samochodów ciężarowych na chodniku 

i terenie przyległym do budynków nr 36 i 38 przy ul. 22 Stycznia. Ponadto w dniu 9 sierpnia w 

imieniu  mieszkańców  Gminy  Wyrzysk  radny wystąpił  z  pisemną  petycją  do  Panów  Posłów  i 

Senatorów  z  okręgu  pilskiego  z  prośbą  o  pomoc  w  sprawie  pilnej  naprawy  i  modernizacji 

nawierzchni wraz z chodnikami drogi wojewódzkiej nr 194 przebiegającej przez Gminę Wyrzysk. 

Radny skierował petycję do Senatora Pana Mieczysława Augustyna i Henryka Stokłosy i do Panów 

Posłów:  Stanisława  Steca,  Adama  Szejfelda,  Stanisława  Kalemby,  Romualda  Ajchlera,  Piotra 

Waśko,  Stanisława  Chmielewskiego,  Maksa  Kraczkowskiego,  Jakuba  Rutnickiego  i  Tomasza 

Górskiego. Oprócz tego na prośbę Pani radnej Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Pani Marii 

Janyski radny przekazał do wiadomości tę petycję.  Dodał ponadto,  że już w miesiącu kwietniu 

przystąpił  do  prac  związanych  z  przygotowaniem  inicjatywy  uchwałodawczej  w  sprawie 

uchwalenia  Statutu  Osiedla.  Powiedział,  że  na  zebraniach  osiedlowych radny przekonał  się,  że 

bardzo trudno jest powołać na osiedlach Zarządy dlatego, ponieważ jest bardzo niska frekwencja. 

W celu uaktywnienia mieszkańców naszych osiedli, radny postanowił wystąpić z inicjatywą w tej 

sprawie. W dniu dzisiejszym radny wręczył projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz projekt 

Statutu Panu Przewodniczącemu Rady.

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że w dniu 21 sierpnia zgodnie z 

zapowiedzią  na  poprzedniej  sesji  odbyły  się  spławikowe  zawody  wędkarskie  w  miejscowości 

Młotkówko  o  Puchar  Przewodniczącego  Rady.  Startowało  8  sołectw  plus  Koło  Wędkarskie 

Wyrzysk. W tym miejscu Przewodniczący podziękował Panu sołtysowi za przygotowanie terenu do 

parkowania nad jeziorem Młotkowieckim.

8.     Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos  zabrał  radny  Rady  Powiatu,  Pan  Kazimierz  Wasiak,  który  poinformował,  że  sesja  Rady 

Powiatu w Pile odbyła się w dniu wczorajszym. Poza tym usprawiedliwił radną Panią Bogusławę 



Jagodzińską,  ponieważ  termin  sesji  zbiegł  się  z  terminem  Rady  Pedgogicznej  w  szkole  stąd 

nieobecność na sesji. Radny poinformował, że na sesji podjętych zostało kilka uchwał takich jak: 

powierzenie gminie Białośliwie realizacji zadań własnych Powiatu w zakresie kultury, chodziło o 

przesunięcie środków w wysokości 1.500 zł z jednego zadania na drugie, przejęcia darowizny od 

Województwa  Wielkopolskiego  -  chodziło  o  udział  w nieruchomości,  które  zajmuje  Starostwo 

Powiatowe, jedno z biur było jeszcze własnością Wojewody. W tej chwili zostało to pomieszczenie 

przekazane w formie darowizny Powiatowi Pilskiemu. Następna porządkowa uchwała dotyczyła 

wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  z  Powiatowym  Centrum  Pomocy  Rodzinie  w  sprawie 

użyczenia pomieszczeń powyżej 3 lat.  Kolejna uchwała dotyczyła wyrażenia woli  przystąpienia 

przez Powiat Pilski do realizacji projektu pn. „Północna Wielkopolska Kooperacja Wysokich Lotów 

w ramach WRPO na lata 2007-2013”.  Radny poinformował,  że liderem tego projektu jest  Izba 

Gospodarcza Północnej Wielkopolski. Dodał, że przedsięwzięcie to ma na celu głównie realizację 

zadań promocyjnych ze szczególnym uwzględnieniem lotniska pilskiego i taką wolę wyraziła Rada 

Powiatu w Pile. Następna podjęta uchwała dotyczyła Programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego w Powiecie Pilskim. Radny powiedział, 

że  w  tym  temacie  dyskusja  była  długa,  co  do  założeń  tego  programu  nie  było  wiele  uwag. 

Natomiast  uwagi  były odnośnie  realizacji,  konsekwencji  związanych z  wprowadzaniem tego w 

życie  i  możliwości  egzekwowania  założeń  tego  programu.  Następne  dwie  uchwały  dotyczyły 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pilskiego na lata 2011-2021 oraz związanych z 

tym zmian w budżecie Powiatu na rok 2011. Po stronie dochodów i wydatków inwestycyjnych 

zmiana dotyczyła zmniejszenia kwoty w wyniku przetargu na wykonanie remontu drogi Grabówno 

– Miasteczko w ramach „schetynówki”. Kwota po przetargu uległa zmniejszeniu w stosunku do 

kwoty pierwotnej  o  ponad 400.000 zł.  Jeśli  chodzi  o  wydatki  to  dotyczyły one  głównie zadań 

bieżących,  prawie  100.000  zł  Zarząd  Powiatu  przeznaczył  dodatkowo  na  wydatki  związane 

z  utrzymaniem i remontami dróg.  Dodał,  że  na dzień przed Sesją Powiatowy Zarząd Dróg nie 

dysponował już żadnymi środkami na bieżące utrzymanie dróg i po 100.000 zł na Zespół Szkół 

Ponadgimnazjalnych,  tzw.  „Nafta”.  Środki  pochodziły  ze  Spółki  Zakładu  Poszukiwania  Nafty 

i  Gazu z Warszawy na modernizację tej  szkoły związanej z uruchomieniem nowych kierunków 

potrzebnych w zawodach naftowych, wiertniczych i kolejna rzecz to środki w wysokości ponad 

100.000  zł  otrzymane  od  Wojewody  dla  ZSP przy  ul.  Bydgoskiej  na  remont  dachu.  Ponadto 

poinformował,  że  główne  kwestie  zgłaszane  podczas  interpelacji  dotyczyły  drogownictwa, 

zgłoszona  została  sprawa,  o  której  wpomniał  radny,  Pan  R.  Łuka  dotycząca  ustawienia  lustra, 

sprawy związane z zalaniami po ulewach przy drogach powiatowych, ulica Leśna była również 

przez kolegę zgłaszana jak również wykaszanie  poboczy.  Dodatkowo radny,  Pan Jendrzejewski 

zgłosił problemy związane ze służbą zdrowia, dostępnością do usług medycznych. Poinformował  o 



tym, że kolejki do gabinetów specjalistycznych są kilkumiesięczne. Dodał ponadto, że kolega S. 

Jendrzejewski wystąpił o to, aby Zarząd Powiatu przedstawił specyfikację skąd wzięły się długi 

zarówno w byłym szpitalu w Wyrzysku jak również w Szpitalu Specjalistycznym w Pile.

Po  zakończonym wystąpieniu  radnego  Rady Powiatu,  Pana  K.  Wasiaka,  Przewodniczący Rady 

umożliwił zadawanie pytań radnym Rady Powiatu w Pile.

Głos zabrał radny, Pan Leonard Borowczyk, który poinformował, że przed wczoraj miał kontakt 

z mieszkanką Wyrzyska, której syn po skończeniu Gimnazjum złożył podanie o przyjęcie do szkoły 

ponadgimnazjalnej. Podanie zostało przyjęte, dokumenty również – powiedział radny. Natomiat na 

tydzień  przed  rozpoczęciem  roku  szkolnego  rodzic  otrzymał  informację  przekazaną  przez 

pracownika wydziału oświaty Starostwa Powiatowego, że uczeń nie może się kształcić  w zakresie 

wybranego zawodu. Wybrał sobie zawód – ślusarz - tokarz bądź tokarz – ślusarz dokładnie nie 

pamiętam  –  powiedział  radny.  Dodał,  że  praktykę  miał  załatwioną  w  POM-ie  w  Wyrzysku  i 

pracodawca  na  pewno  podpisał  umowę  z  rodzicami,  po  czym  pracownik  wydziału  oświaty 

poinformował  rodziców,  że  nic  z  tego  nie  będzie  prosząc  o  to,  aby  syn  wybrał  sobie  zawód 

piekarza. Radny powiedział, że matka wiedziała, że radny pracował kiedyś w tej szkole i w związku 

z tym zwróciła się do radnego z zapytaniem – jak to jest możliwe, że jeśli jej syn nie chce być 

piekarzem, ciastkarzem lecz chce być ślusarzem. Być może jest jakiś problem – powiedział radny, 

ale to powinno się zrobić na koniec roku szkolnego kiedy przyjmowane są podania, a nie teraz 

kiedy jest tydzień przed rozpoczęciem roku szkolnego i rodzice nie mają możliwości załatwienia 

kolejnej praktyki, a najgorsze jest to, że pracodawca, który obiecał praktykę, obiecał zatrudnienie 

tego człowieka po skończeniu szkoły. W związku z tym radny powiedział,  że nie ma pojęcia w 

czym jest problem, choć w domyśle jest to na pewno problem finansowy, ale jest to kwota 1.600 zł i 

radny nie wierzy, żeby w Starostwie nie było 1.600 zł na to, żeby dziecko mogło kontynuować 

naukę w wybranym zawodzie. To nie jest jedyny przypadek powiedział radny. Drugi przypadek, 

który nie jest interwencją, a radny go zna dotyczy wybranego zawodu przez uczennicę w zawodzie 

cukiernik gdzie zaproponowano tej uczennicy przekwalifikowanie się na kucharza. Dodał ponadto, 

że radny zna jeszcze 3 takie przypadki, ale nie będzie dziś o nich mówił po to, aby nie przedłużać. 

Kończąc zwrócił się do radnych Rady Powiatu, aby w ramach interwencji przekazali ten problem w 

taki sposób, aby rodzice tego ucznia nie musieli czekać do 1 września w nerwach. Nawet jeśli są 

jakieś problemy to zdaniem radnego, urzędników Starostwa stać jest na taką formę wyjaśnienia, 

która będzie zjadliwa i do przyjęcia przez zainteresowanych.

Następnie  głos  zabrał  radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski,  który  odniósł  się  do  dziury  przy  ul. 



Dworcowej  przy  przejeździe  kolejowym.  Radny  poinformował,  że  zarwany  został  asfalt  pod 

którym  brakuje  minimum  10  taczek  ziemi.  W związku  z  tym  radny  apelował  o  niezwłoczne 

podjęcie działań w tej kwestii.

Jako kolejny głos zajął Przewodniczący Rady, który w imieniu sołtysa wsi Konstantynowo zgłosił 

następujące sprawy: - jadąc z Rudy do Konstatntynowa przy samym wjeździe znajduje się dziura 

i  nie  można  skręcić.  Ponadto  na  odcinku  otwartej  drogi  w  Dąbkach  po  obydwóch  stronach 

przejętego   kawałka  nie  jest  wykoszona  trawa,  która  sięga  do  połowy.  W  związku  z  tym 

Przewodniczący zwrócił się o podjęcie działań w powyższych sprawach.

Następnie głos zabrała sołtys wsi Bąkowo, Pani Krystyna Gwizdowska, która oznajmiła, że droga 

na odcinku Osiek – Białośliwie została zakończona, ale wtedy kiedy zaczęły się ulewy wyszło to, 

co nie było zrobione. W miejscowości Komorowo przy posesji Pana Jastra jest zarwany przepust 

i mieszkańcy zgłaszają, że podczas ulewy woda leci wierzchem szosy. W związku z tym Pani sołtys 

apelowała o naprawę tego przepustu jeśli jest to jeszcze możliwe.

W dalszej części tego punktu głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która ustosunkowała się do 

wcześniejszej wypowiedzi radnego, Pana Z. Piotrowskiego – jeśli chodzi o ulicę Dworcową to tę 

sytuację  znamy  to  się  wydarzyło  wczoraj.  Od  dziś  podjęte  zostały  konkretne  działania.  Pani 

Burmistrz oznajmiła, że problem jest w pękniętej sieci odprowadzającej wodę deszczową. Dodała, 

że  deszczówka  jest  nasza  i  była  wybudowana  mniej  więcej  10  lat  temu.  Jaka  jest  przyczyna 

pęknięcia trudno powiedzieć, na pewno nie ma żadnych gwarancji więc będzie to dodatkowy koszt. 

Jeżeli przyczyną było tylko to i nic więcej to będziemy musieli nie tylko my naprawić deszczówkę, 

ale  również  przywrócić  nawierzchnię.  Ponadto  Pani  Burmistrz  poinformowała,  że  jesteśmy 

w kontakcie  z  Panem Tomczykiem i  Pan Prezes  Charczun działa  już w tej  sprawie po to,  aby 

w możliwie jak najszybszym czasie usunąć awarię.

Następnie  głos  zajął  radny Pan K.  Wasiak,  który zwrócił  się  z  prośbą  o przesłanie  wyciągu z 

protokołu sesji po czym dodał, że będziemy odwrotnie interweniować u dyrektora Tomczyka w 

sprawach związanych z drogami.  Jeśli  chodzi  o pierwszą sprawę przedstawioną przez radnego, 

Pana Borowczyka to za mało wiemy w tej sprawie, aby móc się w tym momencie odnieść. Na 

pewno nasze działania uruchomimy, aby jak najszybciej się tą sprawą zająć. Trudno powiedzieć jaki 

będzie  efekt.  My  również  możemy się  domyślać,  że  chodzi  o  sprawy finansowe,  możliwości 

uruchomienia  oddziału.  To  nie  zawsze  jest  wina  szkoły,  czy  dyrekcji  szkoły.  Sam  na  swojej 

„skórze”  wielokrotnie  tego  doświadczyłem,  ponieważ  prowadzi  w  firmie  dział,  który  szkoli 

uczniów i wie jak to jest, klasa niby skompletowana, a pod koniec wakacji 3, 4 osoby przychodzą i 



wycofują swoje dokumenty. Co szkoła ma zrobić z tą resztą, dla 10, 12 uczniów tworzyć oddział? 

Radny powiedział, że nie wie jak jest w tym konkretnym przypadku i nie chce się w tym momencie 

odnosić i uprawiać dalszej polemiki. Kończąc powiedział, że na pewno się tematem zajmiemy i jak 

będzie możliwość interweniowania to z pewnością to uczynimy.

Jako kolejny głos zabrał sołtys wsi, Pan Marek Wasilewski, który odniósł się do drogi powiatowej 

na  odcinku  między  Dąbkami,  a  Osiekiem.  Chodzi  o  żwirowisko  na  wysokości  domu  Pana 

Ciesielskiego. Sołtys powiedział, że przed remontem przy drodze był tam odbojnik, a obecnie tego 

odbojnika nie ma, a zima zbliża się wielkimi krokami, co grozi spadnięciem z dużej wysokości. 

O godzinie 1325 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach.

O godzinie 1335 Przewodniczący wznowił obrady przy stanie 14 radnych.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r.

W związku z tym, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r. był 

przedmiotem posiedzeń poszczególnych komisji, Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie 

opinii przewodniczących prowadzących obrady.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały ten projekt.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu 

23 sierpnia jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały ten projekt.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta został jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr X/76/11 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2) powołania zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący  Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że Komisja Rewizyjna i Komisja Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały  w/cyt.  projekt  uchwały.  Jednocześnie 

zaproponowała radnego, Pana Leonarda Borowczyka w skład zespołu opiniującego zgłoszonych 



kandydatów na ławników.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja  Finansów i Rozwoju Gospodarczego i 

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały  ten  projekt. 

Ponadto  komisje  zaproponowały  radnego,  Pana  Józefa  Jasika  na  przewodniczącego  zespołu 

opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników.

Zabierając głos Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszym nieobecny jest radny, 

Pan Józef Jasik. Dodał, że ze względów rodzinnych nie mógł uczestniczyć w dzisiejszej sesji. 

W związku z tym Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa Pana K. Zielińskiego, czy radny, Pan Józef Jasik wyraził zgodę na obradach komisji?

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  oznajmił,  że  radny,  Pan  Jasik  wyraził  zgodę,  aby  zotać 

przewodniczącym zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta został jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr X/77/11 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na okres 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą 

nieruchomości,

W związku z tym, iż projekt cyt.  uchwały był przedmiotem posiedzeń komisji  Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował,  że Komisja Rewizyjna i  Komisja Spaw Społecznych i 

Bezpieczeństwa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Radny,  Pan Kazimierz Zieliński  poinformował,  że  komisje  obradujące  23 sierpnia  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały z jednoczesnym uwzględnieniem propozycji zmian w 

tytule,  w treści  i  w uzasadnieniu  projektu  uchwały po słowie:  „okres” komisje  zaproponowały 

dodać przyimek „do” oraz dokonać zmian publikatora w podstawie prawnej projektu uchwały.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”wraz  ze 

zgłoszonymi wcześniej poprawkami.



Uchwała Nr X/78/11 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4) udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności nieruchomości,

Również  projekt  ten  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący  Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały ten projekt.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że komisje obradujące na wpólnym posiedzeniu w 

dniu 23 sierpnia jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr X/79/11 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

5) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za I 

półrocze 2011 r.

W związku z tym, iż projekt cyt.  uchwały był przedmiotem posiedzeń komisji  Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisje na wspólnym posiedzeniu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr X/80/11 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Spółka z 

o.o.,  ustalenia  jego  numeru,  granicy  oraz  siedziby  obwodowej  komisji  wyborczej  dla 



przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej,

Również  projekt  ten  był  przedmiotem obrad  komisji,  w  związku  z  tym Przewodniczący  Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały ten projekt.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/cyt.  projekt uchwały.  Natomiast w wyniku głosowania 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska opowiedziała się następująco: „za” przyjęciem projektu 

uchwały głosowało: 3 członków komisji, „przeciw” głosował 1 członek komisji.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie.

Głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina powiedział,  że to radny był tym, który głosował przeciw, 

ponieważ nasze państwo jest strasznie bogate, bo jeżeli do głosowania w szpitalu będzie może 4 

pacjentów to na pewno taniej będzie tych pacjentów przewieźć. Rozumiem, że nie jest to wina Pani 

Burmistrz, ale radny powiedział, że nie wie do kogo to trzeba zgłosić, czy do „Świętego Piotra”, by 

takie anomalie likwidować. Łatwiej chyba przewieźć tych 4 pacjentów, którzy chcą oddać głosy niż 

ponieść  koszty  związane  z  powołaniem komisji,  która  się  tam  nawet  nudzi  przy  takiej  ilości 

oddanych głosów. Tak jest przy każdych wyborach i nareszcie trzeba wstrząsnąć tymi, którzy takie 

decyzje podejmują.

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym”

Uchwała Nr X/81/11 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtyów i przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek  pomocniczych oraz  członków rad sołeckich  i  członków 

oragnów wykonawczych jednostek pomocniczych w Gminie Wyrzysk.

W związku z tym, iż projekt cyt.  uchwały był przedmiotem posiedzeń komisji  Przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały z jednoczesnym uwzględnieniem propozycji zmian w 

§ 1. po słowach: „Ustala się” komisje zaproponowały dodać słowo: „zryczałtowaną”.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie.



Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego  Przewodniczący przystąpił  do  głosowania  nad  projektem uchwały wraz  ze 

zgłoszonymi wcześniej poprawkami.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr X/82/11 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

8)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  radnych  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku,

Na wstępie Przewodniczący Rady poinformował,  że nie dotyczy ona zmiany wysokości diet,  a 

jedynie zasad wypłacania diet. W związku z powyższym poprosił Przewodniczących prowadzących 

obrady o wydanie opinii.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  komisje  obradujące  w  dniu  23  sierpnia 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tejże uchwały.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje nie zajęły stanowiska w tej sprawie.

Zabierając głos Przewodniczący Rady zwrócił  uwagę radnemu, Panu R. Łuce, że temat ten był 

omawiany na posiedzeniach komisji, ponieważ w nim uczestniczył.

Radny Roman Łuka oznajmił, że nie powiedział tego, że projekt tejże uchwały nie był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu komisji. Projekt był omawiany, ale niestety nie doszło do głosowania.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr X/83/11 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

9) przeprowadzenia kontroli w związku ze złożoną skargą na działania Burmistrza Wyrzyska,

W tym punkcie głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że w dniu 23 sierpnia br. 

wpłynęła skarga mieszkańca Wyrzyska, Pana Józefa Kraczka na działalnia Burmistrza Wyrzyska w 

zakresie  dzierżawy gruntu,  aby nadać  temu tematowi  bieg,  ponieważ zgodnie  z  K.p.a  obliguje 

termin 30 dniowy i aby Komisja Rewizyjna mogła przystąpić do działania przedmiotowa uchwała 

jest potrzebna. Ponadto Przewodniczący powiedział, że uchwała posiada pieczątkę radcy prawnego. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie.

Głos zabrał radny, Pan Kazimierz Zieliński zapytał, jeśli nie jest to tajemnicą to, czy radni przed 

podjęciem uchwały mogą dowiedzieć się, czego ta skarga dotyczy?

Odpowiadając  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  skarga  dotyczy  sporu  między  dwoma 



mieszkańcami o dostępność do działki. Dodał, że skarga na działania Burmistrza wpłynęła do Rady, 

w związku z tym Rada musi ją rozpatrzyć. Czy skarga jest zasadna bądź bezzasadna to po to jest 

Komisja Rewizyjna,  aby rozpatrzyła skargę i przedstawiła Radzie wnioski. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tej sprawie?

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr X/84/11 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

10. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2011 r.

W związku z tym, iż cyt. wyżej informacja była przedmiotem obrad komisji, Przewodniczący Rady 

zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tej sprawie?

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania informacja przyjęta została przez Radę przy poparciu 13 głosów „za”i 1 

głosie „wstrzymującym”. 

Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2011 r. stanowi załącznik nr 

14 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku stanowią załącznik nr 15 do protokołu.

11.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym 

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że w okresie międzysesyjnym złożonych 

zostało  5  interpelacji  przez  radnego,  Pana  R.  Łukę.  Na  wszystkie  interpelacje  radny otrzymał 

odpowiedź. Dodał, że dwie interpelacje złożone zostały w dniu 30.06.br., a trzy kolejne w dniu 

08.08.br.

Ponadto w tym miejscu Przewodniczący Rady złożył informację z realizacji wydatków w zakresie 

podróży służbowych radnych Rady Miejskiej w Wyrzysku za I półrocze 2011 r.

Informacja  z  realizacji  wydatków  w  zakresie  podróży  służbowych  radnych  Rady  Miejskiej  w 

Wyrzysku za I półrocze 2011 roku stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

12. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Roman Łuka – złożył 3 pisemne interpelacje na ręce Przewodniczącego Rady, które 

niezwłocznie  zostały  przekazane  Burmistrzowi  Wyrzyska.  Ponadto  złożył  ustną  interpelację  – 

radnego  głos  będzie  nawiązaniem  do  wcześniejszego  wniosku,  który  złożył  radny,  Pan  L. 



Borowczyk na posiedzeniu komisji odnośnie pamięci o osobach, które są bardzo zaangażowane w 

życie społeczne. Chodzi o to, aby bardziej pamiętać o tak zwanych społecznikach. Dodał, że wśród 

wspólnoty samorządowej  w naszej  gminie  jest  wielu  takich  ludzi,  którzy zasługują  na  to,  aby 

otrzymać odznaczenia nie tylko resortowe, ale również państwowe. W związku z tym radny zwrócił 

się  z  prośbą  do  Pani  Burmistrz  i  Wysokiej  Rady,  abyśmy bardziej  pamiętali  o  tych  ludziach, 

ponieważ radny sam zna niejednego człowiek, który powinien być wyróżniony. Według radnego 

taką osobą mógłby być Pan Wiesław Nowacki ze wsi Kościerzyn Wielki. Radny stwierdził, że jest 

to człowiek bardzo oddany nie tylko sportowi i działa ponad 40 lat.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że w tych kwestiach najlepiej będzie udzielić szerokich 

wyjaśnień na piśmie, ponieważ informacja, która została przedłożona Wysokiej Radzie odnośnie 

inwestycji obejmująca również inwestycję „Pod Czubatką” przed chwilą przyjęta przez Radę jest 

dla Pana radnego niewystarczająca. Jeśli chodzi o most, Pani Burmistrz powiedziała, że nic więcej 

nie doda do tego, co już wcześniej przekazywała na posiedzeniach komisji. Będę miała kolejne 

ustalenia i w terminie jaki przysługuje Pani Burmistrz na udzielenie odpowiedzi na interpelacje 

będzie  mogła  przekazać  coś  konkretniejszego  na  temat  mostu.  Podobnie  jeśli  chodzi  o  ulicę 

Ślusarską  i  wszystkie  pozostałe  interpelacje  Pani  Burmistrz  uznała,  że  najlepiej  będzie 

odpowiedzieć na nie na piśmie w ciągu 14 dni.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski – poinformował, że na ręce Pani Burmistrz w dniu 22 lipca br. 

wpłynęło  pismo  od  mieszkańców  ulicy  Lipowej.  Również  takie  samo  pismo  otrzymał  radny. 

W związku z tym radny chciałby się dowiedzieć, czy mieszkańcy otrzymali odpowiedź na pismo? 

Dodał, że radny wie, że dach został częściowo naprawiony przez dyrektora Pana A. Chałabisia. Jeśli 

natomiast  mieszkańcy nie  otrzymali  odpowiedzi na pismo to poprosił  o jej  udzielenie.  Ponadto 

dodał, że na tej samej posesji znajduje się mały budynek, który grozi zawaleniem. Radny zwrócił 

się z prośbą, aby ten budynek nie wiem przez kogo został rozebrany, ponieważ tamtędy chodzą 

dzieci. Poza tym radny wspomniał, że zgłaszał kiedyś wniosek o przestawienie znaku z nazwą ulicy 

Wyrzyskiej, który stoi przy restauracji „ABC”. W tej chwili znak jest niewidoczny przez gałęzie, 

wystarczyłoby go przestawić 4 m w jedną albo w drugą stronę.

Odpowiadając Pani Burmistrz poinformowała, że jeżeli chodzi o posesję przy ul. Lipowej jest tam 

cały czas sporny problem, ponieważ tak naprawdę jest to w naszym zarządzaniu. Zarządzanie jest 

wykonywane  przez  dyrektora  Pana  Chałabisia,  a  tak  właściwie  przez  jednostkę,  którą  kieruje. 

Według Pani  Burmistrz  wiedzy cały czas  toczą się  tam sprawy sądowe i  według rozstrzygnięć 

sądowych właścicielem jest Skarb Państwa. O szczegółach mógłby powiedzieć dyrektor Pan A. 

Chałabiś – powiedziała Burmistrz. Dodała ponadto, że jeśli chodzi o rozbieranie czegokolwiek  to 

Pani Burmistrz byłaby na ten moment daleka, skoro nie jest to majątek gminy. Za niedługo sprawa 

zostanie  rozstrzygnięta  ostatecznie.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  ten  znak  to  jest  to  sprawa  do 



wykonania na bieżąco.

Radny, Pan Z. Piotrowski powiedział, żeby Pani jako gospodarz tej gminy wystąpiła z pismem do 

kogoś o rozbiórkę tego budynku. Radnemu nie chodziło o to, aby rozbiórki dokonała gmina.

W tej kwestii głos zajął I. Subczyński – Radca Prawny, który oznajmił, że ze sprawą, wnioskiem o 

zasiedzenie tej nieruchomości wystąpiła gmina. Natomiast w trakcie wieloletniego postępowania 

sądowego, ponieważ takie postępowanie toczyło się przez 3 lata sąd doszedł do wniosku, że nabył 

przez zasiedzenie tę nieruchomość Skarb Państwa, także Skarb Państwa jest właścicielem, wyrok 

jest prawomocny od niecałego miesiąca.

Radny,  Pan Ryszard Janowiak zwrócił  się  z  zapytaniem,  kiedy będzie  uzupełniony asfalt  na 

osiedlu Ceramicznym? Radny nadmienił, że została już położona kanalizacja i studzienki również. 

Czy w związku z tym firma, która wykonywała kanalizację mogłaby już ten asfalt uzupełnić?

Ustosunkowując się do powyższego Burmistrz – M. Bratkowska oznajmiła,  że nie ma żadnych 

przeszkód, aby uzupełnić ten asfalt. Pani Burmistrz wyjaśniła dlaczego jeszcze tego nie zrobiono – 

mają robić niezwłocznie to, co nie było jesienią zrobione, ponieważ wytłumaczeniem było to, że nie 

jest  to  jeszcze ta  pora,  ale  w tej  chwili  mogą to  już na pewno zrobić.  W związku z  tym Pani 

Burmistrz podejmie stosowne czynności, aby to stało się jak najszybciej. 

Radna, Pani Teresa Pinkowska – podziękowała Komendantowi Komisariatu Policji w Wyrzysku 

za odwrotne załatwienie radnej interpelacji i wysłanie patroli na ul. Dworcową w Osieku n.Not. 

Radna zwróciła się z prośbą o ponowne wysłanie patroli na początku września kiedy dużo ludzi 

będzie się przemieszczało z jednej strony Osieka na drugą po to, aby nie doszło do nieszczęśliwego 

wypadku.  Ponadto  radna  oznajmiła,  że  usłyszała  dużo  skarg  od  mieszkańców  ulicy  XX-lecia, 

Staszica,  Różanej,  Szkolnej  i  Słowiańskiej  – są to ulice wokół budynku, w którym odbywa się 

dyskoteka. Chodzi tu o bezpieczeństwo w szczególności po zakończeniu dyskoteki, w związku z 

tym radna zwróciła się z prośbą o patrole w okolicach „Pokusy” po zakończonej dyskotece.

Ustosunkowując się do powyższego głos zajął J. Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji 

w Wyrzysku, który oznajmił, że jeżeli chodzi o wzmożone patrole na początku miesiąca września 

zgłosi tą kwestię Panu Naczelnikowi Wydziału Ruchu Drowego w Komendzie Powiatowej Policji 

w Pile i stosowne patrole zostaną skierowane i wyznaczone zadania. Jeśli chodzi o bar „Pokusa” o 

zabezpieczenie ładu i porządku po zakończonej dyskotece to również zostaną wyznaczone zadania 

dla patroli Komisariatu Policji w Wyrzysku.

Radny, Pan Leszek Malczewski – zgłosił pisemną interpelację od mieszkańców wsi Falmierowa. 

Mieszkańcy  wsi  Falmierowo  proszą  Urząd  Miasta  i  Gminy  o  wystosowanie  pisma  do  władz 

wojewódzkich dotyczące wyczyszczenia przepustu deszczowego o długości około 20 m gdyż nie 

ma  drożności.  W  miejscowości  Falmierowo  przy  drodze  wojewódzkiej  nr  242  na  wysokości 

przejazdu kolejowego przy obfitych opadach mieszkańcy zostają podtapiani, bo nie ma możliwości 



odpływu tej wody przez ten przepust. Ponadto radny w imieniu mieszkańców wsi Falmierowa i 

Polinowa zapytał kiedy zapalą się lampy?

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o włączenie do systemu oświetleniowego 

tych  lamp  przez  Eneę  to  niestety  mamy  problem,  o  którym  Pani  Burmistrz  wspominała  już 

wcześniej na posiedzeniach komisji. Enea oczekuje od nas przekazania lamp na ich majątek, taki 

stawiają warunek inaczej nie chcą tego włączyć. Dodała ponadto, że jeżeli będzie taka wola Rady to 

możemy to załatwić stosowną uchwałą Rady, być może nawet na następnej sesji.

13. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Nie podjęto dyskusji.

14. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Z. Piotrowski  powiedział,  że w poniedziałek na posiedzeniu komisji zwrócił się z 

prośbą  o  zdjęcie  znaku  drogowego  -  „Zakaz  wjazdu”  od  strony  Jeziorek  Kosztowskich  do 

Kosztowa. Znak został prawdopodobnie w środę zdjęty za co radny serdecznie podziękował.

Odnosząc się do powyższego głos zabrała Burmistrz, która poinformowała, że znak został zdjęty 

dlatego, że zostały zakończone roboty i to jest właśnie ten powód. Ponadto dodała, że znak ten był 

pilnie  potrzebny  w  inne  miejsce  dlatego,  że  niestety  niektórzy  mieszkańcy  naszej  Gminy  nie 

szanują dobra wspólnego gdyż połamali i wrzucili do Łobzonki znaki, które były Pod Czubatką, a 

tam one są potrzebne i będą dość długo jeszcze potrzebne. Niestety były to nowe znaki i kolejne 

pieniądze zostały zmarnowane – powiedziała Burmistrz.

Radny, Pan S. Rymer –  podziękował za zgłoszony wniosek dotyczący uporządkowania zieleni 

przy budynku ulicy Bydgoskiej 30. Ponadto radny złożył podziękowanie na ręce Pani Burmistrz dla 

osoby, która zajmuje się gospodarką komunalną w zakresie dbania o wypompowywanie po każdych 

opadach do czasu uporządkowania gospodarki wodami opadowymi na zapleczu ulicy Kościuszki 

od ulicy Grunwaldzkiej i od ulicy Bydgoskiej. Radny dodał, iż liczy na to, że nadal będzie to w ten 

sposób robione.

Poza tym powiedział, że na wspólnym posiedzeniu komisji sygnalizował już o wniosku. Dodał, że 

już dokładnie nie pamięta w 2002 bądź w 2004 r. została podjęta uchwała dotycząca opłat za zajęcie 

pasa  drogowego  i  chodników.  Radnego  wniosek  idzie  w  kierunku  –  czy  nie  powinniśmy  się 

wspólnie  zastanowić,  czy  jeżeli  właściciel  podejmuje  próbę  polepszenia,  upiększenia  elewacji 



budynku w związku z tym musi postawić rusztowanie. Skoro właściciel chce upiększyć miasto, bo 

elewacja budynku upiększa miasto, przede wszystkim robi się po to, aby poprawić stan techniczny 

budynku i pyta, czy nie byłoby możliwości w takich sytuacjach zwolnić z opłat za zajmowanie pasa 

drogowego dlatego,  że  skoro my jako gmina  nie  mamy innej  możliwości  wsparcia  tych  ludzi, 

którzy  chcą  poprawiać  estetykę  miasta  to  może  byłby  to  sposób  na  wsparcie,  a  jednocześnie 

zachęciłby osoby do tego, aby tę elewację budynków poprawiać. Radny powiedział, że nie wie czy 

Jego wniosek znajdzie wsparcie wśród pozostałych radnych i czy będzie taka prawna możliwość. 

Jeśli  nie  to  poszukajmy  jakiegoś  innego  sposobu,  aby  tym  ludziom  pomóc  i  w  ten  sposób 

podziękować  za  próbę  upiększania  miasta.  Na  zakończenie  poprosił  o  dotrzymanie  terminów 

udzielania odpowiedzi na interpelacje.

Następnie  głos  zajął  sołtys  wsi  Gromadna,  Pan  Stanisław  Wełniak,  który  powiedział,  że  ze 

względu na to, że wieś Gromadno jest w tym roku organizatorem Miejsko – Gminnych Dożynek w 

związku z tym sołtys zaprosił wszystkich do udziału w tej uroczystości, która odbędzie się w dniu 

17 września br. Zbiórka jest przy krzyżu o godzinie 11.00 na początku wsi, następnie zejście do 

kościoła na mszę świętą, po czym wszyscy uczestnicy dożynek udzadzą się na plac, na którym 

odbędą  się  uroczystości  dożynkowe.  Dodał,  że  stosowne  pisma  każdy  otrzyma  indywidualnie, 

jednak przy okazji dzisiejszej sesji sołtys zaprosił osobiście. 

Następnie  I.  Subczyński  –  Radca  Prawny wypowiedział  się  w  zakresie  wniosku  Pana 

Wiceprzewodniczącego  jeżeli  chodzi  o  pobieranie  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego.  Radca 

powiedział, że nie jest pewien i to wymaga rozpatrzenia, czy opłaty mają charakter bezwzględny. 

Jeżeli one mają taki charakter to bezwzględnie w takim wypadku organ wykonawczy w osobie Pani 

Burmistrz musi dochodzić tych opłat, gdyż one stanowią dochód gminy. Natomiast jeżeli te opłaty 

nie mają charakteru bezwzględnego to w zależności od tego jakie możliwości przewiduje prawo 

będzie można się do tego ustosunkować, czy też poprzez zmniejszenie stawek, czy zwolnienia lecz 

o tym decydują przepisy i kwestie budżetowe – powiedział.

Radny,  Pan  I.  Przydział –  poinformował,  że  we  wsi  Karolewo  została  zniszczona  skrzynka 

ogłoszeniowa. Ponadto poinformował, że mieszkańcy wsi Konstantynowo sugerują, aby zmienić 

lokal wyborczy komisji obwodowej nr 10 dlatego, że lokal w przedszkolu jest zbyt mały i nie ma 

intymności głosowania.



15. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 14.20 Przewodniczący Rady 

zamknął X sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:                    Przewodniczący Rady   

B. Kolasińska                                                                                       

insp. ds. obsługi Rady Gminy                                                               (-) Ireneusz Przydział


